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Protokół nr III/2014 
z III Sesji VII kadencji Rady Gminy Pruszcz Gdański, 

która odbyła się dnia 19 grudnia 2014 r. 

 
W III Sesji Rady Gminy Pruszcz Gdański uczestniczyli: Wójt Gminy- Magdalena 
Kołodziejczak, Z-ca Wójta – Andrzej Bożyk, Sekretarz Gminy – Małgorzata 
Grzegorczyk, Skarbnik – Mirosława Lica oraz Radca Prawny – Robert Dargiewicz.  
 
I. SPRAWY REGULAMINOWE 

1. Otwarcie Sesji. 

Otwarcia III Sesji Rady Gminy dokonał Przewodniczący Rady Marek Kowalski. 

2. Stwierdzenie Quorum. 

Przewodniczący obrad sprawdził listę obecności radnych stwierdzając quorum; 

ustawowy skład Rady Gminy Pruszcz Gdański wynosi 21 radnych. Listę obecności 

podpisało  21 radnych. 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

3. Przyjęcie porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski- Czy ktoś z Państwa radnych ma 

uwagi do porządku obrad?  

Nie zgłoszono.  

Porządek obrad III Sesji Rady Gminy Pruszcz Gdański został przyjęty. 

4. Przyjęcie protokołów z  LI, I i II Sesji Rady Gminy. 

Jeżeli nie będę widział i słyszał uwag do protokołów, stwierdzę, że protokoły z LI, I i II  

Sesji zostały przyjęte. Czy ktoś z państwa chce wnieść uwagi do protokołów? Jeżeli 

nie, to stwierdzam, że Protokoły  z LI, I i II  Sesji Rady Gminy zostały przyjęte bez 

uwag.   

II. Interpelacje i zapytania radnych. 

Nie zgłoszono.  

III. Sprawy sołeckie. 

1. Zapytania i wnioski Stowarzyszenia Sołtysów Gminy Pruszcz Gdański.  
Pan Wiesław Zbroiński – chciałabym jeszcze raz zaprosić Państwa na 

spotkanie opłatkowe, które odbędzie się w dniu jutrzejszym o godz. 17.00 w 
świetlicy w Roszkowie. W tym roku robimy trochę inne spotkanie, bo nie 
zbieramy składki, tylko prosimy tych, którzy chcą, o przyniesienie jakiejś 
potrawy wigilijnej.  
Chcielibyśmy też, jako sołtysi, żeby radni się nam przedstawili, bo nie wszyscy 
znamy każdego radnego.  
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski- w punkcie :Wolne wnioski 
dokonamy takiej prezentacji.  

2. Zapytania i wnioski sołeckie. 

Pan Zbigniew Lewandowski – jest u nas w miejscowości miejsce, gdzie przez 

zimę mieszkają bezdomni, którzy spożywają alkohol i ogrzewają się na różne 

sposoby, które są niebezpieczne. Pan komendant już o tym wie, a więc proszę o 

interwencję, żeby nie wydarzyła się tam tragedia.  

 

IV. ROZPATRZENIE PROJEKTÓW UCHWAŁ W SPRAWIE: 

1. zmiany budżetu gminy na rok 2014 

Projekt uchwały odczytała M. Lica– skarbnik gminy. 
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Komisja Działalności Gospodarczej, Rozwoju Gminy i Budżetu zaopiniowała projekt 

uchwały pozytywnie.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Kto z państwa radnych jest za 

przyjęciem projektu uchwały? 

W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 21 radnych) za przyjęciem 

uchwały głosowało 21 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr III/8/2014 z dnia 

19 grudnia 2014 r.  w sprawie zmiany budżetu gminy na rok 2014. 

 

2. wydatków, które nie wygasają z upływem roku budżetowego 2014  

Projekt uchwały odczytała M. Lica– skarbnik gminy. 

Komisja Działalności Gospodarczej, Rozwoju Gminy i Budżetu zaopiniowała projekt 

uchwały pozytywnie. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Kto z państwa radnych jest za 

przyjęciem projektu uchwały? 

W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 21 radnych) za przyjęciem 

uchwały głosowało 21 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr III/9/2014 z dnia 

19 grudnia 2014 r.  w sprawie wydatków, które nie wygasają z upływem roku 

budżetowego 2014. 

 

3. powierzenia w 2015 r. wykonywania zadań publicznych z zakresu pomocy 
społecznej Gminie Pszczółki 

Projekt uchwały odczytała M. Grzegorczyk– sekretarz gminy. 
Komisja Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Opieki Społecznej zaopiniowała projekt 

uchwały pozytywnie. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Kto z państwa radnych jest za 

przyjęciem projektu uchwały? 

W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 21 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 21 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr III/10/2014 z dnia 
19 grudnia 2014 r.  w sprawie powierzenia w 2015 r. wykonywania zadań 
publicznych z zakresu pomocy społecznej Gminie Pszczółki. 
 

4. powierzenia w 2015 r. wykonywania zadań publicznych z zakresu pomocy 

społecznej Gminie Miejskiej Pruszcz Gdański 

Projekt uchwały odczytała M. Grzegorczyk– sekretarz gminy. 
Komisja Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Opieki Społecznej zaopiniowała projekt 

uchwały pozytywnie. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Kto z państwa radnych jest za 

przyjęciem projektu uchwały? 

W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 21 radnych) za przyjęciem 

uchwały głosowało 21 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr III/11/2014 z dnia 

19 grudnia 2014 r.  w sprawie powierzenia w 2015 r. wykonywania zadań 

publicznych z zakresu pomocy społecznej Gminie Miejskiej Pruszcz Gdański. 
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5. powierzenia w 2015 r. wykonywania zadań publicznych z zakresu pomocy 

społecznej Gminie Suchy Dąb 

Projekt uchwały odczytała M. Grzegorczyk– sekretarz gminy. 
Komisja Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Opieki Społecznej zaopiniowała projekt 

uchwały pozytywnie. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Kto z państwa radnych jest za 

przyjęciem projektu uchwały? 

W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 21 radnych) za przyjęciem 

uchwały głosowało 21 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr III/12/2014 z dnia 

19 grudnia 2014 r.  w sprawie powierzenia w 2015 r. wykonywania zadań 

publicznych z zakresu pomocy społecznej Gminie Suchy Dąb.  

 

6. ustalenia wynagrodzenia dla Wójta Gminy Pruszcz Gdański – Magdaleny 

Kołodziejczak 

Komisja Działalności Gospodarczej, Rozwoju Gminy i Budżetu zaopiniowała projekt 

uchwały pozytywnie. 

Komisja Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Opieki Społecznej zaopiniowała projekt 

uchwały pozytywnie. 

Komisja Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej zaopiniowała 

projekt uchwały pozytywnie. 

Komisja Rewizyjna zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Kto z państwa radnych jest za 

przyjęciem projektu uchwały? 

W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 21 radnych) za przyjęciem 

uchwały głosowało 21 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr III/13/2014 z dnia 

19 grudnia 2014 r.  w sprawie ustalenia wynagrodzenia dla Wójta Gminy 

Pruszcz Gdański – Magdaleny Kołodziejczak. 

 

7. uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych na rok 2015  

Projekt uchwały odczytała A. Kamrowska – pracownik merytoryczny.  

Komisja Działalności Gospodarczej, Rozwoju Gminy i Budżetu zaopiniowała projekt 

uchwały pozytywnie. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Kto z państwa radnych jest za 

przyjęciem projektu uchwały? 

W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 21 radnych) za przyjęciem 

uchwały głosowało 21 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr III/14/2014 z dnia 

19 grudnia 2014 r.  w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na rok 2015.  

 

8. uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2015 

Projekt uchwały odczytała A. Kamrowska – pracownik merytoryczny.  

Komisja Działalności Gospodarczej, Rozwoju Gminy i Budżetu zaopiniowała projekt 

uchwały pozytywnie. 
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Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Kto z państwa radnych jest za 

przyjęciem projektu uchwały? 

W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 21 radnych) za przyjęciem 

uchwały głosowało 21 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr III/15/2014 z dnia 

19 grudnia 2014 r.  w sprawie uchwalenia Gminnego Programu 

Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2015. 

 

9. budżetu gminy na rok 2015 

Projekt uchwały odczytała M. Kołodziejczak – Wójt Gminy. 

Radnym została przedstawiona autopoprawka Wójta Gminy do projektu uchwały w 

sprawie budżetu gminy na rok 2015.  

Komisja Działalności Gospodarczej, Rozwoju Gminy i Budżetu zaopiniowała projekt 

uchwały pozytywnie. 

 
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – Wysoka Rado – projekt budżetu gminy na 

rok 2015 to dochody o wysokości niemal 90 mln. zł i wydatki na poziomie ponad 112 
mln. zł. Każdorazowo w naszym budżecie pojawia się deficyt, ponieważ jak wynika z 
planowanych inwestycji, a także wydatków bieżących, które z roku na rok wzrastają, 
potrzeby – mimo wielu wykonywanych inwestycji, nadal są ogromne. Chcę państwu 
bardzo krótko przedstawić najważniejsze pozycje, czekające do realizacji. 
Największym wydatkiem jest oczywiście oświata. Pochłania ona ponad 45 mln. zł. 
Przypomnę, że mamy 8 placówek oświatowych i mimo wielu inwestycji, inwestycje w 
roku 2015 w obiekty oświatowe to nadal duża kwota – 9 mln. zł. Od wielu lat 
pracujemy nad obniżeniem kosztów utrzymania placówek oświatowych, stąd ciągłe 
inwestowanie w nowoczesne technologie, związane chociażby z ogrzewaniem czy 
oświetlaniem tych obiektów. Dokładna rozpiska podziału jest wyszczególniona w 
projekcie uchwały. Chciałabym zwrócić uwagę na takie pozycje jak dowożenie dzieci 
do szkół – kwota ponad 1,2 mln. zł oraz stołówki szkolne – kwota 1,2 mln. zł.  
Jednym z podstawowych wydatków jest dalsza inwestycja w modernizację i 
rozbudowę infrastruktury wodno – kanalizacyjnej. Gmina co roku, jako jedyny 
właściciel spółki Eksploatator, przeznacza środki na kolejne inwestycje i w roku 2015 
będzie to kwota prawie 5 mln. zł dotacji, m.in. na budowę kanalizacji w Rokitnicy i 
Radunicy. Ogromną pozycję w naszym budżecie tworzą inwestycje związane z 
rozbudową układu drogowego. Na budowę i projektowanie nowych dróg w roku 2015 
wydamy kwotę ponad 15 mln. zł Niemal 1 mln. zł wydajemy też na prace bieżące.  
Gospodarka komunalna to kwota ponad 2 mln. zł i w dużej mierze na tę kwotę składa 
się rozbudowa i utrzymanie infrastruktury oświetleniowej. Musicie państwo przyznać, 
że z roku na rok jest ona coraz bogatsza, ale też trzeba pamiętać, że nakłada to ze 
sobą kolejne koszty związane z eksploatacją i opłatą za energię.  
Poważną pozycją jest również pomoc społeczna. Z jednej strony jesteśmy gminą, 
która może poszczycić się bardzo niskim bezrobociem, bo w tej chwili jest to ok. 6 %, 
ale z drugiej strony 9 mln. zł przeznaczamy na pomoc społeczną. Pokazuje to, ze 
nadal jest pewna grupa naszych mieszkańców, którzy wymagają stałego wsparcia i 
tutaj dotacja z budżetu oraz nakłady gminy, są ciągle bardzo wysokie.  
Chciałam zwrócić też uwagę na pozycję transport publiczny, gdzie wydatkujemy 
rocznie kwotę prawie 2,7 mln. zł. Jesteśmy jedyną gminą w powiecie, która w tak 
szerokim zakresie organizuje sama komunikację publiczną. W niedługim czasie 
przedstawimy państwo analizę poszczególnych linii autobusowych, ale jednocześnie 
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mimo tak dużych nakładów, musicie państwo pamiętać, że oczekiwania społeczne są 
ciągle takie, żeby ilość kursów zwiększać.  
O poniMamy świadomość, że każdy kto analizuje nasz budżet w głównej mierze 
otwiera te kartki, które mówią o inwestycjach majątkowych i sprawdza ile to pi9niędzy 
wydatkujemy w każdej miejscowości na nowe drogi, chodniki, sale gimnastyczne, 
oświetlenia i inne pozycje. Dlatego to głównie na państwu radnych i sołtysach, ciąży 
obowiązek informowania naszych mieszkańców o tym, że tak naprawdę główny 
ciężar, jaki ponosimy jeżeli chodzi o funkcjonowanie gminy, to wydatki bieżące, czyli 
wszystko co jest związane z codziennym życiem i funkcjonowaniem gminy.  
Ważną pozycją w naszej gminie jest również kultura i ochrona dziedzictwa – kwota 
prawie 4 mln. zł, w czym zawiera się funkcjonowanie świetlic i obiektów sportowych 
na terenie naszej gminy.  
Jeżeli przejdziemy do pozycji dochody budżetowe, to tu możemy z dużą satysfakcją 
powiedzieć, że tak naprawdę ogromna część naszych dochodów to pieniądze 
wpływające z podatków. Dziś na terenie gminy jest 2600 podmiotów gospodarczych i 
one są w dużej mierze podmiotami, które zapewniają nam wysokie wpływy do 
budżetu, ale również podatki wpływające od osób fizycznych. Jest to kwota ponad 55 
mln. zł. Niewielką pozycję w dochodach stanowi dochód ze sprzedaży mienia 
gminnego. Na rok 2015 zaplanowaliśmy kwotę ok. 1 mln. zł, ponieważ należymy do 
samorządów, który nie musi opierać wykonania swoich wydatków w oparciu o 
sprzedaż mienia komunalnego. Rok 2015 to również rok, w którym wracamy do tzw. 
elity finansowej, a mam na myśli gminy, które mają wyższy dochód na 1 mieszkańca 
niż średnia krajowa, w związku z czym znowu płacimy tzw. Janosikowe i będzie to 
kwota ok. 1,2 mln. zł. To powoduje, że powinniśmy zrobić wszystko, żeby osoby , 
które mieszkają na terenie gminy, ale nadal nie są zameldowane, dokonały takiego 
wpisu.  
Ten budżet, jest kolejnym trudnym budżetem, wymagającym ogromnej pracy i prace 
związane z jego realizacją już rozpoczęliśmy poprzez przygotowanie w grudniu 
całego szeregu przetargów, które czekają tylko na przyjęcie budżetu.  
Jeżeli prześledzicie państwo zatrudnienie w gminie, to ono wzrosło w nieznaczny 
sposób, a tymczasem ilość inwestycji na terenie gminy ciągle rośnie.  
My przyjmujemy na siebie ogromne zobowiązanie i przekonywałam państwa 
radnych, żebyście nie przyjmowali z przerażeniem deficytu, ponieważ doświadczenie 
jakie mamy, daje nam też pewność, że on będzie niższy. Bierzemy na siebie to 
zobowiązanie, prosimy państwa o pomoc wykonywaniu tego budżetu, bo od 
współpracy z państwem zależy powodzenie tych wszystkich zadań i mam nadzieję, 
że po bardzo wnikliwym omówieniu tego budżetu na komisjach stałych, znajdzie on 
uznanie w państwa oczach.  
 
Pan Karol Kardasiński – mam pytanie odnośnie wydatków na promocję gminy, bo 
one z roku na roku są troszkę większe, a pytanie dotyczy jak konkretnie my 
zamierzamy gminę promować? Wiem, że też w oddzielnym punkcie budżetu jest 
zakup „witaczy”, co na pewno jest bardzo dobrym pomysłem. Natomiast chciałbym 
złożyć taki wniosek, żeby może z części środków na promocję gminy, można by 
przeznaczyć na poprawę naszej strony internetowej, które jest mało czytelna i 
znaleźć tam coś jest naprawdę trudno. Drugie pytanie jest odnoście ryczałtu 
Eksploatatora i wydatków 5 mln. zł – czy to będzie ostania kwota, którą my 
przeznaczamy na podwyższenie kapitału? I w związku z tym, jaką kwotę pochłonie ta 
inwestycja, łącznie?  
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Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – w pozycji: promocja gminy, są również 

środki na opłatę składek z tytułu przynależności do Stowarzyszeń, do których gmina 
należy. Oczywiście, jeżeli pan radny ma konkretne uwagi co do strony, to naturalnie 
są to też środki, które służą do jasnego i czytelnego tworzenia przekazu dla 
mieszkańców, więc jesteśmy otwarci na uwagi i sugestie. 
Jeżeli zaś chodzi o Eksploatatora, to w poprzedniej kadencji został przyjęty Wieloletni 
Plan Inwestycyjny, który będzie realizowany przez naszą spółkę i ta kwota  5 mln. zł 
nie jest ostatnią kwotą, dlatego że my ciągle rozbudowujemy układ kanalizacyjny 
naszej gminy i m.in. kolejnymi poważnymi inwestycjami, które państwo radni 
poprzedniej kadencji, byli uprzejmi zaakceptować, tj. budowa kolektora z Bystrej do 
Przejazdowa i likwidacja bardzo zużytej oczyszczalni ścieków w Bystrej i tam będzie 
budowany punkt zrzutu ścieków. Dodatkowo będzie też budowa układu 
kanalizacyjnego, który obejmie część miejscowości Żuławskich: Wiślinę, Dziewięć 
Włók. Jeżeli chodzi o dokładną wartość inwestycji Rokitnica – Radunica, to chcę 
państwa uspokoić, że informacje, że będzie ona kosztowała 14 mln. zł, to jest 
absolutny wymysł. Jesteśmy po przetargu na I etap w Radunicy i nie pamiętam jak to 
jest kwota, ale około kilka milionów, ale na pewno dużo poniżej 5 mln. zł. W tej 
kwocie będzie budowa tej kanalizacji, przejścia pod rzeką Radunią i torami i 6 km. 
Wodociągu w Rokitnicy, przebudowywanego w ramach tej inwestycji. Dokładną 
wartość tej inwestycji oczywiście podamy.  
 
Pani Danuta Czerwińska – Wiceprzewodnicząca Rady Gminy odczytała uchwałę 

Regionalnej Izby Obrachunkowej nr 235/g256/P/II/14 z dnia 21 listopada 2014 r., 

która stanowi zał. nr 2 do niniejszego protokołu.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Kto z państwa radnych jest za 

przyjęciem autopoprawki Wójta Gminy do projektu uchwały w sprawie budżetu gminy 

na rok 2015? 

W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 21 radnych) za przyjęciem 

autopoprawki głosowało 21 osób, Rada Gminy przyjęła autopoprawkę Wójta 

Gminy do projektu uchwały w sprawie budżetu gminy na rok 2015.  

Kto z państwa radnych jest za przyjęciem projektu uchwały? 

W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 21 radnych) za przyjęciem 

uchwały głosowało 21 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr III/16/2014 z dnia 

19 grudnia 2014 r.  w sprawie budżetu gminy na rok 2015. 

 

10. Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Pruszcz Gdański  

Projekt uchwały odczytała M. Kołodziejczak – Wójt Gminy. 

Komisja Działalności Gospodarczej, Rozwoju Gminy i Budżetu zaopiniowała projekt 

uchwały pozytywnie. 

 

Pani Małgorzata Osowska – Wiceprzewodnicząca Rady Gminy odczytała uchwałę 

Regionalnej Izby Obrachunkowej nr 236/g256/F/II/14 z dnia 21 listopada 2014 r., 

która stanowi zał. nr 3 do niniejszego protokołu.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Kto z państwa radnych jest za 

przyjęciem autopoprawki Wójta Gminy do projektu Wieloletniej Prognozy Finansowej  

Gminy Pruszcz Gdański?  
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W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 21 radnych) za przyjęciem 

autopoprawki głosowało 21 osób, Rada Gminy przyjęła autopoprawkę Wójta 

Gminy do projektu Wieloletniej Prognozy Finansowej  Gminy Pruszcz Gdański.  

Kto z państwa radnych jest za przyjęciem projektu uchwały? 

W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 21 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 20 osób, 1 osoba wstrzymała się od głosu, Rada Gminy 
podjęła Uchwałę nr III/17/2014 z dnia 19 grudnia 2014 r.  w sprawie Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Gminy Pruszcz Gdański.  
 

 

V. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.  

Brak interpelacji i zapytań w pkt. II porządku obrad.  

 

VI. Wolne wnioski. 

Radni, wg kolejności na liście obecności, krótko przedstawili się sołtysom.  

Pan Karol Kardasiński – mam wniosek odnośnie tych inwestycji, które realizujemy z 

Powiatem, bo w tym roku przeznaczymy ponad 1 mln. zł., a że teraz mieliśmy taką 

inwestycję w Rusocinie, więc mniej więcej wiem z czym to się wiąże, a chodzi o to, 

żebyśmy bardziej ze strony gminy kontrolowali jak te inwestycje są realizowane, bo 

teraz było np. sporo uwag mieszkańców. Mój wniosek dotyczy też tego, żeby radni 

przynajmniej uczestniczyli w odbiorach. Teraz wystosowaliśmy takie pismo do 

Powiatu odnośnie tego, co działo się przy okazji realizacji inwestycji w Rusocinie. My 

chyba wybieramy najtańszą ofertę i tu jest problem. Dzieją się też takie rzeczy, że 

pracownicy tych firm rozkradają płyty, które miały być wymienione, a nagle okazuje 

się, że mieszkańcy dostają sygnały, że pracownicy wzięli gotówkę, a płyt nie ma.  

Pan Tadeusz Bednarczyk – jeżeli to jest rzeczywiście kradzież i o tym się głośno 

mówi, to trzeba to zgłosić na Policję. Dlaczego więc tego nie zrobiliście?  

Pani Weronika Chmielowiec – mam wniosek, w związku z tą sytuacją w Borkowie, 

gdzie spłonęły trzy samochody i wiem, że podobna sytuacja była w Gdańsku. 

Gdańsk postawił swoje służby na baczność i z tego co rozmawiałam z Policją, bo 

miałam z nimi kontakt, to Policja z Gdańska postawiła sobie za cel, żeby już żadne 

samochód nie spłonął i tam rzeczywiście tą Policję widać. U nas niestety tego nie 

widać, a mieszkańcy są zaniepokojeni tym co się stało. Nie wnikamy już czy to były 

jakieś porachunki czy jakiś bandycki atak, aczkolwiek mieszkańcy proszą, żeby pani 

Wójt wpłynęła na Policję, żeby było więcej patroli. Nie widać też Straży Gminnej.  

Pan Karol Karc – czy gmina ma jakieś informacje na temat białego samochodu, 

który porusza się w Wiślince i kradnie dzieci?  

Pani Małgorzata Grzegorczyk – w dzisiejszym Echu Pruszcza jest wypowiedź 

rzecznika Komendy KPP Pruszcz Gdański, że to są tylko zapytania mieszkańców 

Wiślinki, ale że takie zdarzenie nie zostało odnotowane.   

Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – dziękujemy za wszystkie informacje, bo to 

państwo macie ten codzienny kontakt z mieszkańcami. My również, ale jednak na co 

dzień pracujemy w Urzędzie. Chciałam odnieść się do wypowiedzi pana 

Kardasińskiego, a więc jeżeli chodzi o schetynówkę – oczywiście będziemy 

realizowali w roku 2015 kolejny etap, ale ponieważ ta inwestycja ma bardzo duży 

zakres i też byłam pełna podziwu dla Powiatu, że w tak krótkim czasie chce to 
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zrealizować, ale nie bez powodu użyłam tu słowa: zakres. Czasami mieszkańcy 

widząc prace remontowe, mają wrażenie, że realizowane będzie wszystko. Nasze 

służby współpracują ze starostwem, jest tez zapisana odpowiednia ilość usterek, 

natomiast niekoniecznie to o czym mówią mieszkańcy, znajdowało się w zakresie 

przetargu i często te oczekiwania są dużo dalej idące, niż rzeczywista umowa. Chcę 

tez powiedzieć, że ciągle kryterium stanowiącym o wygranym przetargu stanowi 

cena. My też czekamy na zmianę ustawy. Kiedyś  był taki zapis, który mówił, że 

skrajne ceny się wyrzucało i te środkowe wchodziły do gry. Dziś często słyszymy, że 

zamawiający ma możliwość ustawienia nieco innych kryteriów, bo ustawa to 

dopuszcza. Ale nie spotkałam się jeszcze z żadnym wójtem, burmistrzem czy 

prezydentem, który ustala przebieg przetargu, aby inne kryteria miały większy wpływ 

niż cena, ponieważ potem mamy do czynienia ze służbami, które doszukują się tzw. 

drugiego dna. Próbujemy też wprowadzać takie kryterium, jak długość okresu 

gwarancji, żeby też to miało jakieś znaczenie, ale na ogół cena ma decydujące 

znaczenie.  

Jeżeli państwo słyszycie takie stwierdzenia jak „sprzedawano płyty mieszkańcom” – 

to trzeba reagować. Jeżeli ktoś tak mówi to powinna być reakcja – dobrze, w takim 

razie zgłaszamy sprawę na Policję. Dlatego, że państwo będziecie zarzucani taki 

informacjami  jak: słyszałem, że …, ktoś mi powiedział, że…. Itd. I od tych wszystkich 

spekulacji się nie uwolnicie, bo ludziom czasami się pewne rzeczy wydają, a sytuacja 

jest inna.  

Straż Gminna pracuje do godziny 22 i komendant Straży ma informacje o tych 

wrażliwych terenach. Jak oni jadą już po południu, to są mało widoczni, bo jest już 

ciemno. Chcę zapewnić panią radną, że jest zwiększona ilość patroli w Borkowie, tak 

samo jako na osiedlu Leśna Dolina w Straszynie. Pojawiła się też seria kradzieży w 

domach, gdzie wcześniej złodziej obserwuje zwyczaje domowników, tak aby 

wiedzieć kiedy właściciel idzie spać na górę domu i wtedy dokonuje włamania. Było 

kilka takich spraw, właśnie na tym osiedlu. Nie stwierdzono użycia gazu 

usypiającego, ale na Rotmance był cały szereg takich włamań, gdzie taki gaz był 

wpuszczany do sypialni np. przez jakąś małą szparę w oknie. Komendant zrobił tez 

takie doświadczenie, że stanął na takim wzniesieniu i obserwował właśnie to osiedle. 

Potem na spotkaniu z mieszkańcami powiedział, co dokładnie robili co poniektórzy 

mieszkańcy! Poprzez okna i brak firan i zasłon wszystko jest doskonale widoczne. 

Dlatego też warto przyglądać się temu co się dzieje na zewnątrz. Będę rozmawiała 

jeszcze z Policją w tej sprawie, ale oni i tak jak mają tego typu zdarzenia to działają 

niezależnie. Mogę państwu zagwarantować, że aktualnie Straż Gminna wykonuje 

więcej patroli popołudniami niż w godzinach przedpołudniowych.  

Chciałabym przekazać serdeczne pozdrowienia od sołtysa Czerwińskiego, który 

czuje się coraz lepiej. Teatrzyk z Wojanowa był w ośrodku, w którym przebywa żona 

pana Czerwińskiego. Również przekazuje pozdrowienia pan Józef Witek, z którym 

rozmawiałam telefonicznie, i sytuacja jest już troszeczkę lepsza.  

Pan Janusz Sampolski, Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – wypowiedzi 

nie zostały nagrane, z powodu awarii sprzętu nagrywającego przebieg sesji.  

 

VII. ZAKOŃCZENIE SESJI RADY GMINY. 
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Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – w wyniku wyczerpania porządku 

obrad stwierdzam, że III Sesja Rady Gminy Pruszcz Gdański VII Kadencji została 

zakończona o godz. 11.30.  

 

Protokołowała: 

Anna Kamrowska 

Protokół został przyjęty na IV Sesji Rady Gminy Pruszcz Gdański  VII kadencji w dniu   

19 stycznia 2015 r. 
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